
questa mateixa Comissió, José
Caballero, batle d'Alcobendas, i
el secretari general de la
FEMP, Alberto Torres.

Primera reunió

Aquesta ha estat la primera
reunió que s'ha fet amb repre-
sentants de les federacions
regionals d'ençà que es va
constituir el Consell Territorial,
i s'hi va posar de manifest que,
mentre que les lleis de coordi-
nació de policies locals de les
comunitats autònomes són les
que marquen el finançament,
les categories, les retribucions
i altres aspectes diversos d'a-
quests cossos, són els ajunta-
ments els que han d'afrontar i
assumir aquests marcs sense

saber, en molts dels casos,
com i amb quins mitjans dur-
ho a terme. D'aquí la necessitat
que aquest encontre per treba-
llar entre la FEMP i les federa-
cions territorials es plantejàs
amb l'objectiu d'establir una
sèrie de criteris comuns orien-
tats a harmonitzar l'actuació
de les entitats locals.

Procés de reflexió

Una vegada acabat el debat,
els participants acordaren ini-
ciar un procés de reflexió sobre
els problemes detectats i posar
en marxa el disseny de rutes
orientatives, com l'elaboració
d'un reglament tipus o una
altra eina semblant. 

També decidiren que el grup

de treball específic per realit-
zar les anàlisis corresponents
es fes dins la Comissió de
Seguretat de la FEMP i que
comptàs amb la participació de
les federacions territorials. 

Finalment, es va acordar ela-
borar un document base en el
qual quedi recollida la posició
de la Federació i de les federa-
cions territorials; aquest docu-
ment s'enviarà al Ministeri de
l'Interior i a les comunitats
autònomes.

Els participants acordaren iniciar un procés de reflexió sobre els problemes detectats
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Joana Alomar, secretària ge-
neral de la Felib, i Bartomeu
Bonafé, regidor de l'Ajunta-
ment de Calvià, varen acudir a
la seu de la FEMP a Madrid per
a una reunió de representants
de les diverses federacions
territorials de municipis en la
qual s'havia de tractar de
manera monogràfica la creació
d'un grup de treball que estu-
diàs les possibilitats d'homoge-
neïtzar les diverses normatives
autonòmiques sobre policies
locals. 

Varen presidir la reunió la
batlessa de Palma, Catalina
Cirer, en qualitat de presidenta
de la Comissió de Seguretat
Ciutadana i Protecció Civil de la
FEMP; el vicepresident d'a-



A causa del canvi de batlia
produït als ajuntaments de
Formentera i d'Esporles, i que
afecten directament la compo-
sició del Consell Executiu, ja

que l'exbatle de l'Ajuntament 
de Formentera, Juan Manuel
Costa, n'és vicepresident pri-
mer i l'exedil d'Esporles, Jaume
Pou, n'és vocal, la Comissió

Permanent de la Federació va
decidir convocar una Assem-
blea Extraordinària, que coinci-
dirà amb la pròxima executiva
de la Felib, en què es tractarà el
tema de la composició del
Consell Executiu de la Fede-
ració.

Comissions externes

També cal ressaltar l'informe
donat pel batle de Binissalem,
Miquel Nadal, que forma part
de la Comissió de Videovigi-
lància de les Balears. Nadal va
exposar a la Comissió la seva
contrarietat pel fet que hi hagi
tantes dificultats per poder
equipar els diferents punts
problemàtics de cada ajunta-

ment amb càmeres de videovi-
gilància. Nadal va indicar que
aquestes càmeres serien una
forma eficaç de detenir els qui
cometin actes delicitius que es
facin en el lloc en qüestió.

Reunió monogràfica

També es va fer referència a
la reunió monogràfica de poli-
cies locals convocada per la
Cooperació de Seguretat Ciuta-
dana de la FEMP, i la conclusió
va ser promoure una sèrie de
reunions amb representants de
totes les comunitats per inten-
tar redactar un document de
màxims i mínims sobre tot el
que fa referència a les policies
locals.

La Felib farà trenta-quatre
accions formatives a través del
Pla de formació contínua. A la
reunió de la Comissió Perma-
nent de la Federació, s'ha
demanat la col·laboració dels
ajuntaments perquè el Pla de
formació contínua es pugui fer
durant la jornada laboral dels
funcionaris. 

Enguany s'ha proposat que
alguns cursos es duguin a ter-
me de les 12 a les 15 hores i als

capvespres de les 16.30 a les 20
hores.

Amb menys jornades poden

fer un curs.

Un altre tema fou el de la 
llista de participants de les
comissions per tractar la pro-
blemàtica de l'SGAE, la venda
de vehicles a la via pública, així
com el tema de la <<segona
activitat>> de la Policia Local.

Al llarg del 2004, es varen fer
un total de 15 accions formati-
ves impartides en 36 edicions a
l'arxipèlag balear, les quals
varen ser valorades de manera
excel·lent per l'alumnat, que va
elogiar la qualitat del professo-
rat així com els seus ensenya-
ments i l'alt grau d'utilitat de
les matèries impartides. 

L'objectiu de la Felib a través
del Pla de formació contínua és
aconseguir una administració
basada en la qualitat i els
resultats a través de la millora
de l'avaluació global de les
persones que formen part de
l'univers de l'Administració
local. 

El 2005, el nombre d'accions

formatives previstes a la comu-
nitat balear són 34. En aquest
sentit, cal valorar l'acceptació 
i l'èxit que té el Pla de formació
contínua, així com l'esforç que
ha de fer la Federació per-
què les trenta-quatre accions
formatives es facin sense pro-
blemes de cap tipus.

I és que el Pla de formació

contínua s'ha convertit en un
instrument imprescindible per
mantenir-se al dia a l'hora 
d'adequar i d'actualitzar els
coneixements adquirits, així
com per adaptar-se a les noves
tecnologies.

Dues instantànies dels cursos corresponents a tècniques de stress (dreta) i d’intervenció en accidents de trànsit per part dels bombers.

Els canvis municipals afecten també la Felib

Trenta-quatre accions formatives per al 2005

Pla de formació contínua, tot un model
d’èxit  i acceptació

Un moment de la reunió mantinguda a la Felib.

Els diferents horaris facilitaran l'accés dels interessats als cursos

La Comissió Permanent va acordar l’ajuda dels ajuntaments en el Pla de formació.



Moment de la firma per part de la Secretària General de la Felib, Joana Alomar.

Un moment de l’Assemblea General Extraordinària de la Felib feta a Sineu

Firma del Conveni de col·laboració entre 
la Felib i el CGPJ

Sineu, escenari de l'Assemblea General Extraordinària 
La sala de plens de l'Ajun-
tament de Sineu va acollir
l'Assemblea General Extra-
ordinària de la FELIB. A la reu-
nió, que va tenir lloc en segona
convocatòria, es va decidir de
forma unànime que l'únic punt
de l'ordre del dia referent a la
modificació dels representants
de la FELIB en el Consell
Executiu i en la Comissió Per-

manent quedàs ajornat fins a la
pròxima convocatòria.

Els motius són que la propos-
ta inicial, que estava motivada
pels canvis en els ajuntaments
de Formentera i d'Esporles, no
s'ajusta als Estatuts, ja que 
en retirar l'Ajuntament de
Formentera del Consell Exe-
cutiu, no tan sols es va llevar un
municipi, sinó també una illa.

La Felib, representada per la
secretària general, Joana Alo-
mar, va signar, a la seu del
Tribunal Superior de Justícia de
les Illes Balears, el Conveni de
col·laboració per a la formació
dels jutges de pau. A l'acte,
també hi assistiren per part del
CGPJ el vocal del Consell a les
Balears, Luis Aguiar de Luque;
el president del TSJB, Antoni
Terrasa García; el coordinador
territorial del Servei de For-
mació Continuada de l'Escola
Judicial, Fernando Socías Fus-
ter, i el president de l'AMIB,
Biel Matas.

Cal destacar que amb la
firma d'aquest Conveni els jut-
ges de pau i els funcionaris de
l'Administració local que en
cada ajuntament desenvolupin
funcions relacionades amb els
jutjats de pau podran accedir a
les activitats que es realitzen a
través de l'Escola Judicial. 

És per tot això que tant la
FELIB com l'AMIB col·labora-
ran de forma plena a l'hora de
facilitar les instal·lacions ade-
quades per dur a terme les
activitats de formació.

Un moment de la presentació del conveni davant els mitjans de comunicació presents. 

Amb aquest acord, els ajuntaments facilitaran la tasca de formació 
als jutges de pau



Qüestionaris als membres de la Felib
2003-2007

AJUNTAMENT DE FERRERIES
Nombre d'habitants: 4.290 (informació: INE 2003)
Situació geogràfica: El terme municipal s'estén des de la costa de tramuntana o nord de Menorca, un petit tram
comprès entre les platges de Cala Pilar i Cala en Calderer amb els macars dels Alocs i Cala Macarrà, 
fins a la costa de migjorn o sud, entre les platges de Cala Galdana i Cala Trebalúger amb les platges de Cala
Mitjana i Cala Mitjaneta al bell mig, connectades per una gran extensió de bosc mediterrani totalment verge.
Aquesta franja de terreny limita a l'est amb el municipi des Mercadal, al sud amb el des Migjorn Gran i a l'oest
amb el de Ciutadella de Menorca. L'extensió és de 67,39 quilòmetres quadrats amb una elevació de 140 metres
sobre el nivell del mar.
Web: www.ajferreries.org
Telèfons de contacte: 971 373 003 / 971 155 015 (fax)

- Quina opinió us mereix la problemàtica del

finançament local?

- La meva opinió és que el finançament de les
administracions locals és del tot injust. Les feines
i les responsabilitats cap a la ciutadania que es
desprenen dels ajuntaments cada vegada són més
àmplies i els recursos econòmics ordinaris que
s'hi dediquen sobrepassen en gran manera les
entrades de què disposam. Resulta difícil canviar
aquesta dinàmica perquè les altres administra-
cions mostren més poder mediàtic i polític.
Aquesta visió és majoritària i compta amb el sufi-
cient consens amb independència del color polític
i la ideologia.  

- Com valorau la tasca de la FELIB quant al Pla

de formació contínua?

- En termes generals, la valoració és positiva, tot i
la dificultat afegida que en aquest sentit presenta
la nostra doble insularitat.
- En quines àrees demanaríeu més protagonisme

de la FELIB?

- És evident que la FELIB, i per extensió la FEMP,
hauria de jugar més fort en el tema del finança-
ment de les administracions locals. En aquests
moments és la temàtica més important i la que
reclama més atenció de part de tothom.
Observam cada dia com les autonomies pressio-
nen el Govern central en aquest aspecte i fa por
que tornem a ser els eterns marginats.

Josep Carreres Coll  - batle de Ferreries
Josep Carreres va néixer a Ferreries el 18 d'agost de 1960. Forma part de l'Entesa de l'Esquerra de Ferreries, i fa 10 anys que forma part
del consistori municipal. En el mandat de 1995 a 1999 va ser regidor de Cultura, Educació i Esports; des del 1999 fins al 2003, regidor de
Cultura i tinent de batle, i des de les eleccions del 2003 n'és el batle, a més té al seu càrrec les regidories d'Urbanisme i de Governació.
La seva activitat laboral al marge de la política és la de mestre d'escola. D'ençà que és batle, exerceix la seva responsabilitat amb 
exclusivitat a l'Ajuntament. A hores d'ara, està d'excedència laboral en la seva feina habitual, dins el món de la docència.

AJUNTAMENT DE SON SERVERA
Nombre d'habitants: 10.750 (informació: INE 2003)
Situació geogràfica: Població situada a l'est de l'illa de Mallorca, a uns 2,5 quilòmetres de la costa. Té tres nuclis
turístics de costa: Cala Millor, Cala Bona i la Costa dels Pins. Entre Cala Bona i la Costa dels Pins hi ha quatre
petits nuclis: Punta Vermella, Port Verd, Port Nou i Port Vell. Entre els monuments, cal destacar l'Església Nova,
un projecte inacabat d'un deixeble de Gaudí, el qual el va començar a principi del segle XX, però no el va acabar
per la manca de recursos econòmics. Fins i tot així, ha quedat com a marc incomparable per celebrar-hi diferents
actes festius. 
Web: www.ajsonservera.net
Telèfons de contacte: 971 567 002 / 971 568 101 (fax)

- Quina opinió us mereix la problemàtica del

finançament local?

- La meva opinió és que s'hauria de millorar
aques tema.
- Com valorau la tasca de la FELIB quant al 

Pla de formació contínua?

- Des del meu punt de vista, crec que la tasca que
desenvolupa en general la FELIB és certament
positiva.

- En quines àrees demanaríeu més protagonisme

de la FELIB?

- Trob que s'hauria de demanar més protagonis-
me en apartats com l'elaboració de lleis i la
defensa del finançament, així com problemàtiques
diverses dels municipis.

Damià Ripoll Gálvez - Batle de Son Servera
Damià Ripoll va néixer fa 33 anys a la localitat de Son Servera. Forma part del Partit Popular, i ha estat
regidor des de l'any 1995 fins al 2003, moment en què va accedir a la batlia de l'Ajuntament de Son
Servera. Al marge de la política, la seva activitat laboral és la d'empresari.


